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Осы бағытта Маңғыстау темір жолында 
контейнерлік тасымал дамып келе жатқаны 
жағымды үрдіске айналып отыр. Жуырда тағы 
бір жаналық болды. Бұған дейін түбек теміржо-
лымен келген контейнерлік пойыз Ақтау порты 
станциясында қабылданып, қажетті қызметтер 
көрсетілетін. Одан әрі қарай жүктер су жолымен 
кететін. Енді осы жылдың басынан бастап кері 
бағытта немесе теңіз арқылы шет елдерден жет-
кен жүктер Ақтау халықаралық теңіз портында 
түсіріліп, вагондарға тиеледі. Тиісті құжаттары 
рәсімделіп, Ақтау порты станциясында контей-
нерлік пойыз құрастырылып, қажет нүктесіне 

жеткізіледі. Мұндағы артықшылық – контей-
нерлік пойыздың Ақтау порты станциясында 
рәсімделген құжаттарымен еш жерге тоқтамай, 
діттеген жеріне кідіріссіз, әрі жылдам жетуінде. 
Жақында, яғни 23 маусым күні маңғыстаулықтар 
39 вагон әртүрлі жүк тиелген контейнерлік      
пойызды Алтынкөл бағытына жөнелтті.     

− Алтынкөл станциясынан тиелген контей-
нерлер Иран, Түркия, Әзербайжан сияқты елдер-
ге шығаруға тиісті құжаттарымен бізге келеді. 
Контейнерлік пойыз Ақтау порты станциясын-
да құрастырылып, Ақтау халықаралық теңіз 
портына тапсырылады. Контейнер түскеннен 
кейін вагондар сол жерде коммерциялық 
және техникалық тексерістен өткізіліп, кон-
тейнерлер жаңадан тиеуге дайындалады. Сол 

вагондарға Каспий теңізі арқылы «Түркістан» 
кемесімен келген импорттық жүктер қайтадан 
жүктеледі. Бірақ ол контейнерлік пойыз болып 
шықпайды, өйткені әр станцияға барғасын 
ағытылып, жүк пойыздарына тіркеліп ке-
теді. Ал Ираннан келетін контейнерлер 
Ақтау халықаралық теңіз портына дейін теңіз 
жолының құжаттарымен болады. Оны кемеден 
түсіргеннен кейін вагонға тиеп, Ақтау порты 
станциясында вагонның тасымал құжаттарын 
рәсімдеп, дайындап, контейнерлік пойыз етіп 
Алтынкөлге жөнелтеміз. Контейнерлік пойыз 
болып құрастырылғандықтан бұл пойыздағы 
жүктер керек жеріне тоқтаусыз тіке жеткізіледі. 
Әр станцияда вагондар ағытылып, қайтадан 
құрастырылып, өзге вагондармен жинақталып 
жатпайды. Жүк жеткізілімі жағынан уақыттан 
ұтады. Ал ол өз кезегінде теміржол көлігіне 
сұранысты арттырады, – дейді бұл жөнінде 
Маңғыстау станциясы бастығының логисти-
ка жөніндегі орынбасары Ақсұлу Бейсенова.  

Каспий теңізімен келген жүктерді Маңғыстау 
теміржолы арқылы контейнерлік пойыздарға 
тиеп, жөнелту жұмысы өткен жылдан басталса 
да тәп-тәуір көрсеткішке ие.  2019 жылдың өзінде 
алты, ал биылғы жарты жылда 4 контейнерлік 
пойыз жөнелтілген. 

Суретті түсірген автор

 ЦЕНТРЕ  ВНИМАНИЯ

АКЦИОНЕР-
ЛІК ҚОҒАМДА 
СЫБАЙЛАС 

ЖЕМҚОРЛЫҚҚА 
ҚАРСЫ ІС–ӘРЕКЕТ 
ЖӘНЕ АЛДЫН АЛУ 
БОЙЫНША КЕ-
ШЕНДІ ЖҰМЫСТАР 
ЖҮРГІЗІЛУДЕ.                  
БАСТЫ МІН-
ДЕТ – ЕҢБЕК 
ҰЖЫМДАРЫНДА 
СЫБАЙЛАС 
ЖЕМҚОРЛЫҚТЫҢ КЕЗ 
КЕЛГЕН ФОРМАЛАРЫ 
МЕН КӨРІНІСТЕРІН 
ҚАБЫЛДАМАУДЫ 
ҚАЛЫПТАСТЫРУ

ДӘЙЕКСӨЗ НОВОСТИ

РЕСПУБЛИКАНСКАЯ ТРАНСПОРТНО-ЛОГИСТИЧЕСКАЯ ГАЗЕТА
ИЗДАЕТСЯ С 12 МАЯ 1931 ГОДА
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Мұхтар МАХАМБЕТ,
«ҚТЖ-ЖҮК ТАСЫМАЛЫ» АҚ 
МАРКЕТИНГ ЖӘНЕ ЖОСПАРЛАУ 
ЖӨНІНДЕГІ БАС ДИРЕКТОРЫНЫҢ 
ОРЫНБАСАРЫ:

10
БҮГІНГІ САН

КОНТЕЙНЕРЛІК ПОЙЫЗ 
ЖӨНЕЛТІЛГЕН

Работниками Сухого порта в 
течение короткого времени сов-
местно с приграничной станци-
ей Алтынколь полностью была 
отработана технология приема, 
выгрузки 8 грейдеров, дорожных 
катков и погрузчиков, прибывших 
на железнодорожных платформах 
из Урумчи. Сухой порт предостав-
ляет полный спектр услуг по опти-
мальным ценам.

 Вся техника была оперативно пе-
регружена на автотрал и направлена 
по автобану Западная Европа – За-
падный Китай.

 В настоящее время Сухой порт 
реализовывает бизнес-стратегию 
развития компании, взаимовыгод-
ного сотрудничества с клиентами 
путем предоставления быстрого, ка-
чественного, полного спектра услуг 
по оптимальным ценам. Приоритет-
ным видом деятельности для компа-
нии является перегруз контейнеров 
с узкой колеи на широкую. Одновре-
менно в последние годы осуществ-
ляется и перегруз генеральных, 
крупногабаритных, тарно-штучных 
грузов, таких как хлопкоуборочные 
комбайны производства John Deere, 
автотранспортные средства, сталь, 
зерновые культуры и др.

Сотрудники «KTZE-Khorgos 
Gateway» нацелены на выполнение 
намеченных планов и взаимовыгод-
ное партнерство с клиентами.

Ирина БЕКТИЯРОВА, Алтынколь
Фото автора

АВТОДОРОЖНАЯ ТЕХНИКА 
ДЛЯ АЛМАТЫ

Определен новый порядок въе-
зда пассажиров из Узбекистана, а 
также граждан ЕАЭС в Казахстан. 
Для пассажиров, которые приез-
жают из-за границы, имея справку 
об отсутствии коронавируса, двух-
недельный карантин отменен.

Правила въезда иностранцев ут-
верждены постановлением главно-
го государственного санитарного 
врача Республики Казахстан Айжан 
Есмагамбетовой.

Справка об отсутствии коронави-
русной инфекции должна быть полу-
чена не позднее пяти дней до въезда 
в Казахстан. В этом случае иностран-
цы не подлежат обязательной изо-
ляции в карантинном стационаре.

Узбекистанцам, а также гражда-
нам стран ЕАЭС, прибывшим в Ка-
захстан по железной дороге, через 
автопереходы и другими путями, 
придется заполнить анкету и сдать 
анализ на Covid-19.

В случае если тестирование по-
кажет положительный результат, 
сведения о пассажире передадут 
в соответствующие органы. При 
обнаружении симптомов болезни 
пассажир будет госпитализирован 
в инфекционный стационар.

Ажар АСКАРКЫЗЫ

ПРЕДЪЯВИТЕ СПРАВКУ

ЛОГИСТИКА

КОНТЕЙНЕРЛІК ПОЙЫЗ ТАСЫМАЛЫ ҚАРҚЫН АЛДЫ
Жуырда Премьер-Министр Асқар Мамин Көлік Кеңесінің отырысында контейнерлік тасы-
малдау, соның ішінде контейнерлік қызмет көрсетуді арттыру, контейнерлік пойыздардың 
жылдамдығын көтеру мәселесіне ерекше көңіл бөліп, еліміздің транзиттік көліктік әлеуетін 
одан әрі дамыту бойынша жұмысты жандандыру және әлемдік контейнерлік көлік нарығында 
оның бәсекеге қабілеттілігін арттыру қажеттігін атап көрсетті.   

IPO

Шахида ЖҰМАН, 
Маңғыстау

Государственной комиссией 
по вопросам модернизации эко-
номики Республики Казахстан 
определены новые сроки привати-
зации активов АО «ФНБ «Самрук-
Қазына», в том числе и националь-
ного перевозчика – АО «НК «ҚТЖ».

Ранее в комплексный план прива-
тизации были включены 167 активов 
АО «ФНБ «Самрук-Қазына», 138 из 
них уже переданы в частные руки. 
В процессе реализации, ликвидации 
или реорганизации находится 21 
компания. Между тем  из-за высокой 
волатильности на международных 
рынках капитала, снижения цен на 
энергоносители и замедления тем-
пов роста мировой экономики при-
нято решение о переносе на более 
поздний срок передачи в конкурент-
ную среду нескольких стратегиче-
ских активов. В том числе АО «НК 
«Қазақстан темір жолы» и другие.

Ситуацию во время брифинга 
прокомментировал управляющий 
директор фонда «Самрук-Қазына» 
Алмасадам Саткалиев. В частности, 
он пояснил выдвинутую фондом 
инициативу по изменению сроков.

– Сегодня, как результат влия-
ния пандемии, на рынках капитала 
имеет место неопределенность, что 
существенно влияет на инвестицион-
ную активность. В такой ситуации 
приватизация активов фонда нахо-
дится под риском как с точки зрения 
справедливой стоимости, так и по 
размеру размещения. Поэтому мы 
предложили единственному акцио-
неру фонда – Правительству страны 
– изменить сроки, ранее предусмо-
тренные в плане приватизации на 
2016–2020 годы. Как вы знаете, наша 
инициатива была полностью поддер-
жана, – сказал Алмасадам Саткалиев.

Таким образом, приватизация 
крупных активов фонда определена 
в новые сроки, в том числе 2023 год – 
IPO АО «НК «Қазақстан темір жолы».

При этом, подчеркнул Алмасадам 
Саткалиев, решение по каждому из 
активов будет приниматься исклю-
чительно из соображений экономи-
ческого прагматизма.

Напомним, Комплексный план 
приватизации на 2016–2020 годы 
утвержден постановлением Прави-
тельства РК № 1141 от 30 декабря 
2015 года и охватывал 167 компа-
ний, в том числе АО «НК «ҚТЖ».

Так, ранее вывести национального 
перевозчика на IPO – первичное раз-
мещение акций на фондовом рынке 
– планировалось в 2020 году.

Алуа ТЛЕУБАЕВА

ПРИВАТИЗАЦИЮ ҚТЖ 
ОТЛОЖИЛИ

Спикер доложил о ходе подготовки к ото-
пительному сезону. Так, по словам специ-
алистов, в текущем году дефицита угля в 
период отопительного сезона не ожидается.

По итогам отопительного сезона 2019–
2020 годов национальный перевозчик обес-
печил перевозку социально значимого гру-
за в полном объеме. По словам министра, 
прошедший отопительный период прошел 
в стабильном режиме.

В целом, по оперативным данным, за ян-
варь – май 2020 года было добыто порядка 
44 миллионов тонн угля. Из них энергопро-
изводящим предприятиям отгружено 24,1 
миллиона тонн угля, на коммунально-бы-
товые нужды и населению – 2,7 миллиона 
тонн угля.

Министерством совместно с акимата-
ми на 2019–2020 годы был сформирован 
План потребности угольной продукции для 
коммунально-бытовых нужд и населению. 
Еженедельно проводился мониторинг, де-
фицита угля не было. Работа акиматов по 
заблаговременной закупке угля для населе-

ния позволила исключить ажиотаж в пико-
вый период.

В целях подготовки к следующему ото-
пительному сезону на 2020–2021 годы ми-
нистерством в акиматы направлен план 
работы для подготовки всех объектов жи-
лищно-коммунального хозяйства, социаль-
ной сферы и жилых домов к предстоящему 
отопительному сезону. Кроме того, совмест-
но с местными исполнительными органами 
сформирован План потребности угольной 
продукции на коммунально-бытовые нужды 
и для населения помесячной потребности в 
разрезе регионов.

Подготовительная работа к предстояще-
му отопительному сезону ведется актив-
но, и дефицита угля не ожидается. В целях 
исключения ажиотажа в пиковый период 
(сентябрь – ноябрь) совместно с акиматами 
проводится работа по заблаговременной за-
купке угля для населения. Также в текущем 
году до начала учебного года планируется 
подготовить порядка десяти тысяч объектов 
образования.

Особое внимание будет уделено подготов-
ке к отопительному сезону объектов здраво-

ДЕФИЦИТА УГЛЯ НЕ БУДЕТ
АО «НК «ҚТЖ» обеспечит своевременную доставку ваго-
нов и перевозку угля от угольного разреза до железно-
дорожных тупиков регионов. Об этом сообщил министр 
индустрии и инфраструктурного развития РК Бейбут 
Атамкулов на заседании Правительства РК под пред-
седательством Премьер-Министра РК Аскара Мамина.

Жәнібек КЕҢЕС

охранения и жилых домов. Для этого АО «НК 
«ҚТЖ» обеспечит своевременную доставку 
вагонов и перевозку угля в регионы.

Мониторинг по заготовке угля находит-
ся на постоянном контроле профильного 
министерства. 

Фото Александры ЖАБЧУКА

БЫЛТЫР ЖӘНЕ БИЫЛ МАҢҒЫСТАУ 
ТЕМІРЖОЛЫ АРҚЫЛЫ 

По планам, он должен заработать в текущем 
году. По итогам пилотного проекта планирует-
ся рассмотреть целесообразность создания 3–5 
аналогичных центров управления движением 
поездов с охватом всех регионов.

До сих пор управление движением                        
поездов, регулирование сигналами светофо-
ров, переключение стрелок на путях в основ-
ном производятся дистанционно поездными 
диспетчерами из диспетчерских центров, 
расположенных в областных центрах. Од-
нако информация «свободен» либо «занят» 
путь передается, грубо говоря, допотопным 
способом. Естественно, в реалиях XXI века с 
цифровыми километровыми шагами это тре-

бует пересмотра. Поэтому в рамках данного 
проекта на станциях устанавливается допол-
нительное оборудование (микропроцессорная 
диспетчерская централизация – МПДЦ), кото-
рое позволяет в автоматическом режиме ото-
бражать на мониторе у поездного диспетчера 
реальную ситуацию на станционных путях в 
режиме реального времени. Создание единого 
центра управления движением поездов обес-
печит централизованный контроль поездного 
положения и управление движением поездов 
с отображением всех данных на единое «кол-
лективное табло». В результате процесс пере-
дачи и получения информации о показаниях 
светофоров, стрелочных переводов, прибли-
жения поезда будет автоматизирован.  Управ-
ление движением поездов будет обеспечивать              

централизованно поездной диспетчер.
 За 2018–2019 годы по проекту уже достиг-

нуты высокие результаты. Так, микропроцес-
сорная диспетчерская централизация внедрена 
на 84 раздельных пунктах (9 диспетчерских 
кругах на участках Шалкар – Жем, Кандыагаш 
– Шубаркудык, Шубаркудык – Сагыз, Сагыз – 
Макат, Уральск – Озинки, Уральск – Казахстан, 
Казахстан – Илецк, Илецк – Жайсан, Казалы 
– Саксаульск). Модернизировано оборудова-
ние связи в 57 линейно-аппаратных залах, а 
также внедрены автоматизированные системы 
контроля подвижного состава и ведения тех-
нической документации по всем дистанциям 
сигнализации и связи.

При автоматизации постепенно будут укруп-
нены диспетчерские центры из областных в 

ЦИФРОВИЗАЦИЯ

ДВИЖЕНИЕ В РЕЖИМЕ РЕАЛЬНОГО ВРЕМЕНИ
В нынешних условиях АО «НК «ҚТЖ» более чем когда-либо активно внедряет 
проекты в рамках «Цифровой трансформации». Это веление времени. Один из 
главных проектов – «Центр управления движением поездов» – в Западном регионе, 
в городе Актобе. Он объединит диспетчерские центры пяти отделений (Актобе, 
Атырау, Мангистау, Уральск, Кызылорда). 

межрегиональные с дистанционным форма-
том управления станциями. То есть отделения 
дорог не просто оптимизируются, а укрупнятся 
диспетчерские круги, удлинятся «плечи» без-
отцепочного движения локомотивов.  Прежде 
всего повысится производительность труда и 
сократятся затраты на содержание локомотив-
ного парка существующих отделений дорог. 

Ожидаемый экономический эффект от 
реализации проекта до 2025 года составляет 
30,7 миллиарда тенге.

Проект «Центр управления движением по-
ездов» обеспечит замену физически изношен-
ных и внедрение современных микропроцес-
сорных систем диспетчерской централизации. 
По словам специалистов, минувший год стал 
годом больших изменений в Программе транс-
формации. Он привнес кардинальные измене-
ния не только в программу, но и в деятельность 
компании в целом. Была принята новая страте-
гия развития компании до 2029 года. В целом 
запущенная в августе 2019 года программа 
«Цифровая трансформация» является одним из 
инструментов реализации стратегии и ее целей 
и направлена на повышение операционной 
эффективности, стоимости и инвестиционной 
привлекательности компании.

Асель ШАЙХЫНОВА
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Қазіргі күні шағын станцияда 150-дей түтін 
бар. Сегіз жүзге жуық халқы бар жергілікті  
тұрғындарының басым көпшілігі теміржол са-
ласында еңбек етеді. 2002 жылы «КазТрансОйл» 
акционерлік қоғамының шикі мұнай құю бекеті 
іске қосылып жұмыс істеп келеді, сонда істейді. 8 
жолы бар 2-ші класты станциядағы басты жұмыс 
– жүк тиеу.  

Станцияда штат бойынша 11 адам жұмыс істей-
ді. Орта тәулікпен күніне 18-20 пойыз, жалпы 
алғанда 36-40 қабылдап, өткізеді. Станцияның 
барлық жолдары толық қоршалған. 

«Бізде станциядан көбіне жүк артылады. Жалпы 
36, кейде 40 пойыз қабылдаймыз. Еңбек қорғау 
шаралары толық сақталған, жұмысшылардың 
жарақат алу оқиғалары тіркелген жоқ. Бүгінде 
карантинге қатысты барлық іс-шараларды қолға 
алғанбыз. Ғимаратқа маскасыз кіруге болмайды, 
барлық жерге антисептик орнатылған. Станцияда 
артық адам жиналмауын қадағалаймыз. Алдын ала 
күн тәртібін жоспарлаған кезде жұмысшыларды 
маскамен өткізіп барып, жұмысқа жібереміз. 
Бізде әзірге коронавируспен ауырған адам 
шыққан жоқ. Сондықтан, барынша сақтық ша-
раларын ұстап отырмыз, тауар кассиріне арнайы 
бөлек есік ашып қойғанбыз. Себебі, адамдар көп 
шоғырланып, байланысқа түспеуі керек. Ол сол 
есіктен вагондардың құжаттарын қабылдап алып, 
өткізіп, өңдеп жібереді», – дейді станция басшысы 
Бақытжан Қарынтаев. 

Станциядан негізі шикі мұнай тиеледі екен. 

Мұнда қазір мұнай тасымалдаушы «PTC-operator» 
ЖШС жұмыс жасауда. «КазТрансОйл» АҚ кірме 
жолының эстакадаға сыйымдылығы 40 вагон                                 
цистерна. Тәулігіне 40 вагон, кейде 80 вагон                
цистерна шикі мұнай артылады. Станция 
бастығы Бақытжан Арапбайұлының айтуынша, 
шикі мұнай тиеу және тасымалдау 2020 жылға ай 
сайын берілген жоспар толығымен орындалған. 
Атап айтқанда, қаңтар айында 24 735 тонна, 415 
вагон цистерна, ақпан  айында – 17 678 тонна, 
293 вагон, наурызда – 21 062 тонна, 345 вагон, 
сәуірде – 42 508 тонна, 695 вагон, мамырда – 90 
238 тонна,1489 вагонды құраған. Жоспар бойын-
ша 83200 тонна, қазіргі таңда орындалуы – 64855 
тонна, яғни 1075 вагон цистерна мұнай тиелген. 
Барлығы алты айда 261 076 тонна, 4312 вагон 
цистерна тиеліп, жоспар 100 пайыз орындалыпты.  

Бұл шикі мұнай Өзбекстанның Ахунбабаев 
станциясындағы Ферғана мұнай өңдеу зауыты-
на жөнелтіледі екен. Мұнай артылған жүк ва-

ЖАҢАЛЫҚТАР

2 ӨНДІРІС

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Түркістан облысы

ЖОЛ ШАРУАШЫЛЫҒЫ

ТАСЫМАЛ

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Қазақстанда әлеуметтік маңызы бар объектілердің 96                      
пайыздан астамы мүгедектер үшін бейімделген. Соның ішінде 
көлік инфрақұрылымының 34,3 мың объектісінің 96,6 пайызы 
мүмкіндігі шектеулі жандар үшін қолжетімді. Соның ішінде  
«ҚТЖ» ҰК» АҚ мүмкіндігі шектеулі азаматтардың құқына аса 
көңіл бөлгенін атап өткен жөн. 

«Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ елімізде әлеуметтік қорғауға 
алынған ерекше жандарды айрықша қамқорлыққа алып отыр. 
Әсіресе, соңғы жылдары «Жолаушылар тасымалы қызметі» АҚ-да 
мүгедектер үшін барлық жағдай жасалған. Жылжымалы құрамға 
мүгедектерге арналған купе, арнайы әжетханаға дейін жасақталды. 
Және оларға арналған жатын орын есіктің кіреберісіне орналасты-
рылып, жүріп-тұруға ыңғайластырылған. 

«2020 жылғы 1 қаңтардағы жағдай бойынша 34 301 
объектінің, оның ішінде  мектептер, ауруханалар, кітапхана-
лар, мәдениет үйлері, теміржол вокзалдары мен  автовокзалдар, 
әуежайлар бар, жергілікті атқарушы органдар соның 33 642-сіне                                                    
паспорттау жүргізді. Мұндағы мақсат – әрбір қазақстандық өзінің 
денсаулығына қарамастан, осы объектілерге кіре алуы керек», – 
деп хабарлайды ҚР Еңбек және халықты әлеуметтік қорғау мини-
стрлігі елдегі мүмкіндігі шектеулі адамдар үшін қолжетімді орта 
жағдайының сақталуына оң бағасын беріп.   

Объектілерді  паспорттау кезінде пандустардың болуына, 
дыбыстық, визуалды, акустикалық  сезгіш құрылғыларына және 
ақпараттық белгілердің орнатылуына баса көңіл бөлінген.  

Осыған дейін хабарлағанымыздай, қазір халықаралық деңгейдегі 
вокзалдардан шағын станцияларға дейін мүмкіндігі шектеулі жандар 
вокзалға кіргеннен бастап көмек көрсету қызметі қарастырылған. 
Вокзалдарда олар үшін арнайы демалыс бөлмесі де бар. 

Ардақ САТТАРҚЫЗЫ

Үстіміздегі жылдың 26 маусымында «Қазақтан темір жолы» 
ұлттық компаниясының орталық аппараты қызметкерлері үшін 
онлайн оқыту басталды. 

Оқыту Комплаенс қызметімен бірлесе «Қауіпсіздіктің жүріс-тұрыс 
диалогы», «Қауіпті жұмысты тоқтат», «Салдарсыз оқиғалар», «Сыбай-
лас жемқорлыққа қарсы мәдениетті қалыптастыру» бағдарламалары 
бойынша өткізіледі. Бұл шара Компания Бас инженері Б.Котыревтің 
2020 жылдың 3 маусымындағы бекітілген кестесіне сай жүргізіледі. 
Оқыту Zoom конференциясы аясында өтеді.

Айта кетейік, елдегі қалыптасып отырған карантиндік жағдайға 
байланысты барлық оқыту, техникалық сабақтар онлайн өтуде.

Нұрбек БЕКЕН

ZOOM КОНФЕРЕНЦИЯСЫ 
АЯСЫНДА

ЖАҒДАЙ ЖАСАЛҒАН

Оның үстіне өңірдегі қуаңшылық пен аңызақ жел 
дала өртінен төнген қауіпті арттыра түсуде. Жаз ма-
усымы басталғалы бері Шар-Жаңа-Семей, Дегелең-
Жаңа-Семей телімдері бойында үш мәрте қауіпті жайт 
орын алған. Үшеуінде де дала өрті желі бойындағы 
екпе ағаштарға және қауіпсіздік үшін жыртылған 
жерге таяу келген. Жергілікті теміржолшылар өртті 
дер кезінде сөндіріп, қауіптің бетін қайтарыпты.

– Біздің бөлімше бойынша қарамағымызда 

үш телім бар. Ауыл, Жаңа-Семей және Жарма 
телімдерінің бойы жазғы мезгілде қауіпке толы. 
Әсіресе, пішен шабу науқаны басталған қазіргі 
мезгілде шөпшілердің кесірінен орын алатын 
дала өртінің бетін қайтаруға күш жұмылдыру 
керек, – дейді бұл ретте «ҚТЖ» ҰК» АҚ – «Алматы 
қорғаныш екпе ағаштар дистанциясы» филиалы 
Семей желілік-пайдалану бөлімшесінің бастығы 
Ержан Тұрлыбеков.    

Желі бойындағы өрт туралы жолшылар жеткіз-
ген мәлімет бойынша мамандарға бірінші кезекте 
жол дистанцияларының диспетчерлері хабарлайды 

СТАНЦИЯ ТЫНЫСЫ

ДАЛА ӨРТІНЕ ТОСҚАУЫЛ
Ел шығысындағы теміржол бойында биыл дала өрті елеулі түрде 
қауіп тудырып тұр. Сол себепті жазғы маусым басталғалы бері 
жергілікті теміржолшылар мазасыз күй кешуде. Сала қызметкерлері 
қырағылықты арттырып, желінің қос қапталын бойлай орналасқан 
электр бағаналары мен байланыс және жол шаруашылығының 
құрылғыларын, жекелеген нысандарын өрттен сақтау үшін қолдан 
келгеннің бәрін жасауда.  

екен. Нәтижесінде жылдам аралықта тиісті шара 
қолданылады. Мұндай орындарда бірінші кезекте 
теміржол қауіпсіздігі үшін арнайы техникалардың 
күшімен жер жыртылып, жайлаған өрт желі бойына 
жіберілмейді. Аталмыш телімдердің басым бөлігіне 
ағаш шпалдар төселгендіктен қазіргі күні мұндай 
жұмыстардың маңыздылығы аса жоғары болып тұр. 

Дегенмен тілсіз жаудан сақтану мақсатында 
алдын алу шаралары да қатар жүргізілуде. Желі 
таяу орналасқан шаруа қожалықтарына түсіндіру 
жұмыстары жасалады. Сондай-ақ, төтенше 
жағдайлар басқармасының өрт сөндіру бөлімімен 
тығыз әріптестік орнатылған.

Биылғы жылы желінің өртке қауіпті тұстарынан, 
сонымен қатар жол өтпелерінің бойларынан ар-
найы аншлагтар орнатылыпты. Станциялар бойын-
ша жергілікті баспасөз арқылы да ақпараттандыру 
жұмысы күшейтілуде. Мұндай алдын алу шаралары 
наурыз айынан бастап үзіліссіз жүргізіледі.

Қазіргі күні бөлімше қарамағындағы телімдер 
бойынша соқалы төрт трактор техникасы арнайы 
құрылғыларымен жұмыс жүргізуде. Яғни, өрттің 
алдын алып, жер жырту ісіне басымдық беріліп 
жатыр. Желі бойындағы жыртылған алқаптың 
ұзындығы барлық телім бойын алып жатса, 
ені 5 метрді құрайды. Сонымен қатар, Семей 
желілік-пайдалану бөлімшесінің мамандары екпе 
ағаштардың арасын тазалап, ескірген бұталардан 
аршып отырады екен. 

– Бұл ағаштар қысқы мезгілде қалың қарға 
тосқауыл болса, жазда өкпек желдің екпінінен 
сақтайды. Мемлекеттік орман қорына тиесілі 
болғанымен оның күтіміне біз де жауаптымыз, 
– дейді мамандар.

Дала өртіне болжам жасап болмайды. Әсіресе, 
шөпшілер тастаған темекі тұқылының өзі алапат 
өрттің туындауына жетіп жатыр. Әйтсе де, маман-
дар қауіптің бетін қайтарып, нәтижесінде теміржол 
құрылымдарына еш залал келген жоқ.

Суретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ, 
Семей

ШАРУАҢ ҚАЛАЙ, ШАҒЫР?
Арыс-Сарыағаш телімінің учаскесінен 3248-шақырымында 
орналасқан Шағыр станциясы ертеде 44-ші разъезд аталған 
екен. Өткен ғасырдың алпысыншы жылдары Мәскеуден келген 
комиссия мүшелері теміржол бойындағы елді мекендерді 
картаға түсіріп, атауларын белгілеу кезінде солардың қасында 
жүрген теміржолшы-зейнеткер Мүсіреп ақсақал Шағыр стан-
циясы деп белгілетіпті. 

Шымкент магистральдық желі бөлімшесі бойынша жыл ба-
сынан бері бес ұрлық оқиғасы тіркеліп, 5 860 549,34 теңгенің 
мүлкі қолды болыпты.

Атап айтқанда, Шымкент жол дистанциясына қарасты Шымкент-
Қорғасын өткеліндегі теміржолда 172 дана панель ұрланған. 3282 
шақырымда 80 дана, 3283 шақырымда 92 дана панель қолды болған.

Өкінішке қарай, мемлекет мүлкін ұрлаған сұғанақ табылмады. 
Сонымен қатар Қызылсай станциясының қоймасынан 11 336,98 
теңге тұратын 31 дана бұрма бағыттамалы башмактар мен 36 
005,57 теңге тұратын 1 дана электрошпалоподбойка ұрланған. 
Игілік станциясының қоймасынан 2232,84 теңге тұратын 1 дана 
ЛОМ қолды болды.

Ал Арыс жол дистанциясы бойынша қоймадан 0,53 тонна жап-
сырмалы бұрандалар мен 0,5 тонна қосарлы бұрандалар, 0,24 тонна 
түйіспе бұрандалары қолды болған. Ұрланған заттардың жалпы 
бағасы – 3617,34 теңгені құрайды. Аталған ұрлық Арыс станциясы 
ЖПБ хабарланып, ұрлық жасаған адам ұсталды. Тергеу жүргізілуде.

Осындай ұрлық-қарлық, қараусыз мал мен теміржолда адам қағу 
фактілерінің алдын алу мақсатында теміржолшылар желілік ЖПБ 
қызметкерлерімен бірлескен 6 кешенді рейд өткізді. Рейд барысын-
да 303 жүргізуші, 22 адам жұмыс істейтін 2 кәсіпорын қамтылды. 
Сонымен қатар 1129 адам қатысқан 16 жиын өтті. 1010 мал иесіне 
теміржолдарда малын жаймау керектігі таныстырылды.

Жан ПЕРДЕБЕК, Түркістан

БЕС ҰРЛЫҚ ОҚИҒАСЫ 
ТІРКЕЛДІ

Сыр өңіріндегі станциялардың 
арасында Қызылорда станциясы – 
жұмысы қауырт, өндірістік бекет. 
Ауысыммен жұмыс жасайтын станция 
теміржолшылары бүгінгідей қиын-
қыстау кезде де жұмысты бір сәтке 
де тоқтатпай, өздеріне тапсырылған 
жүктемелерін мінсіз атқаруда.  

Станция теміржолшылары мамыр 
айында жүктелуі тиіс 146 вагонды 
да жүкпен толтырып, межені 100 
пайыз орындады, яғни 9340 тон-
на жүк тиеу межесін 9348 тоннаға 
жеткізді. Сонымен қатар, 813 
жүк вагонынан 51210 тонна жүк 
түсірген. Осылайша, мамыр айында 
жүктелген өндірістік тапсырмалар-

ды 97 мен 106 пайыз аралығында 
орындап, карантин режимінде де 
өздерінің кәсіби деңгейін көрсетті 
деуге болады.  

Қызылорда станциясының 
бастығы Қайрат Төрединов 
соңғы екі-үш ай көлемінде 
жарияланған карантин кезеңінде 
де теміржолшылардың сақтық ша-
раларын қатаң ұстанумен қатар 
пойыздардың қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтай отырып өндірістік жұмыстар 
атқаруда оқыс жағдайларға жол бер-
мегендігін ерекше атап өтті. Соны-
мен қатар компания мен бөлімше 
басшылығының шешімімен барлық 
теміржолшылар індеттің таралуынан 
сақтанып жұмыс жасауда екен.

– Қазір аймақ бойынша пандемия 
індеті өршіп тұрғандықтан станция 

теміржолшыларының жеке қорғаныс 
заттарын пайдаланып, сақтық шара-
ларын барынша сақтап жұмыс жа-
сауын талап етудеміз. Бес айда 797 
вагоннан жүк тиеу жоспарын 910 
вагонға жеткізіп, тапсырманы 114 
пайызға, вагондарға 47694 тонна 
жүк тиеу жоспарын 58968 тоннаға 
жеткіздік. Ұжымның инженерлік 
құрамы мен сегіз сағаттық жұмыс 
кестесімен жұмыс жасайтындар 
онлайн режиміндегі қашықтық 
жүйемен жұмыс жасауда. Өндірістік 
жұмыс кезінде мүмкіндігінше жүк та-
сымалдаушылармен қарым-қатынас 
кезінде сақтық, арақашықтықты 
сақтау тәртібін ұстануда. Ұжымда 

еңбек және техникалық қауіпсіздікті 
сақтау шараларын арттыру үшін                                                                                                  
тексеру  жасалып,  бақылау 
күшейтілуде. Бөлімше басшылығы 
тарапынан келген телеграммалар-
мен таныстыру жұмыстарын, жұмыс 
алды пысықтау инструктаждарын 
өткізуге аса мән беріп, жіті қадағалап 
отырамыз, – деді атқарылған 
жұмыстар жайлы әңгімелеген стан-
ция бастығы Қайрат Төрединов.

Станция ұжымы пандемия 
жағдайында ең бастысы қатаң тәртіп 
пен белгіленген ережені сақтауды 
өнімді еңбекке қол жеткізудің басты 
қағидасы санайды.  

Суретті түсірген автор

Төртінші класты жүк станциясы Жетібайда еңбек ететін стан-
ция кезекшілерінің бірі Нұржан Бағдабаевтың еңбек өтілі тоғыз 
жылдан асты. 

Бүгінде кәсіби маман қатарына қосылған станция кезекшісі өз 
ісіне өте жауапты қарайды.

Күніне бұл станциядан шамамен 4-5 жүк пойызы өтеді. Негізінен 
Болашақ арқылы шетел асатын пойыздар өтеді, сосын Жетібайдан 
жан-жаққа кететін мұнай өнімдері мен құрылыс заттары тиеледі. 
Станцияда Нұржанмен қосқанда 5 кезекші пульт-табло арқылы 
пойыздар қозғалысын реттеп отыр. Шағын станцияға пойыздар тек 
Д50 жол жазбасын толтыру үшін 3 минутқа аялдайды. 

– Жетібайға негізінен мұнай өндіру ісіне қажет заттар келеді. Ал 
бұл жақтан кететін жүктердің ішінде ең маңыздысы – ұлутас, бұл 
көбіне Атырау өңіріне жөнелтіледі. Сонымен қатар Жетібайдан 
«кармовая крупа» деген бар, сол ұлутастардың ұнтағы, ол Бурабай 
курортына кетеді. Станция кезекшілері ауысыммен жұмыс істейміз. 
Бір күн күндіз, ертең түнге шықсам, сосын 2 күн демаламыз. Бірақ 
бүгінгідей  мазасыздау шақта уақытпен санаспай жұмыс істеуге 
дайынбыз, – дейді станция кезекшісі.  

Нұржанның бастапқы мамандығы шет тілінен аудармашы екен. 
Бірақ оны өмір теміржолға алып келген, онысы үшін еш өкінбейді. 
Әуелі пойыз құрастырушы болып кіріп, теміржолдың қыр-сырын 
меңгерді. Сосын тасымалды ұйымдастыру мамандығы бойынша 
сырттай жоғары білім алып, міне, 2014 жылдан бері станция кезек-
шісі. Жұмысы өзіне өте ұнайды. 

Күн сайын таңертең станция бастығы Дүйсен Бердімбетов 
нұсқаулық өткізеді. Ауысымды қабылдарда  кезекші станцияның 
іші-сыртын, пломбаларды, журналдарды тексеріп алады. Міне, бүгін 
де ауысымға түскен Нұржан Бағдабаев рация, ақ, қызыл жолақты 
диск, телефон және қандай пойыздар келе жатқанынан мәлімдеме 
жазылып тұратын компьютерден көз алмай, жол бойындағы бүкіл 
қозғалысты бақылап, Маңғыстау станциясындағы пойыз диспет-
черлері мен көрші бекеттердегі әріптестермен байланыса отырып, 
өз станциясындағы пойыздар қозғалысын мінсіз реттеп отыр. Ең 
бастысы – қозғалысқа кедергі болмауы керек.

Ұлан ОРАЗ
Суретті түсірген автор

ҚОЗҒАЛЫСҚА КЕДЕРГІ ЖОҚ

ТЕМІРЖОЛШЫЛАР ЖҰМЫСТЫ ТОҚТАТПАЙДЫ
Қызылорда станциясының теміржолшылары ма-
мыр айында және жыл басынан бергі осы мез-
гілге дейін пойыздық және маневрлік жұмыстар 
кезінде қозғалыс қауіпсіздігінің бұзылуына жол 
бермей, бес ай ішінде 797 вагоннан жүк тиеу 
жоспарын 910 вагонға жеткізіп, тапсырманы 
114 пайызға орындаған. Ал вагондарға 47694 
тонна жүк тиеу межесін 58968 тоннаға жеткізіп, 
жоспарды 123 пайызға орындаған. 

гондары негізінен Шымкент, Ақкөл арқылы ке-
леді. Биылдыққа вагондардардан ешқандай ақау 
табылмаған. Арыс станциясынан келерде жіті 
бақылаудан өтеді. Десе де, шағырлықтар вагоннан 
ақау шықпас үшін қосымша үстінен қарап шығады. 

Бақытжан Арапбайұлы станцияда қазіргі                 
кезде жарық түрлері тапшылық етіп тұрғанын ай-

тады. Кеңес кезінен бері қолданылып келе атқан 
шамдарды жаңасына ауыстыру қажеттігі туындап 
отыр екен. «Станцияда жарық түрі нашар. Кеңес 
кезіндегі прожекторлар бар. Бүгінгі талапқа сәйкес 
келмейді. Жалпы, станция бойынша 30 прожектор 
бар, соның он шақтысын ауыстыру қажет», – дейді 
станция басшысы. 

Станция теміржолшылары, әрине, қауіпсіздікке 
бірінші кезекте мән береді. Ай сайын халықпен 
кездесу ұйымдастырып, тұрғындарға 
теміржолдың қауіпті екендігін, төрт түлік ма-
лына ие болуға, жолға шығып кетпеуін ай-
тып ескертіп отырады. Бақытжан Қарынтаев 
станция кезекшілері Қ.Ағабеков, Н.Нұржанов, 
Ж.Мергенбаев, Ғ.Сатынбеков, Ғ.Қарынтаев, пойыз 
құрастырушылар С.Бастарбеков, Д.Қалиев, опера-
тор СТЦ Д.Абдикеримов, жүк қабылдап-тапсырушы 
Ғ.Амантаев, тауар кассирі С.Қожамұрат сынды те-
міржорлшылар еңбегін ерекше атап өтті.  

Суреттерді түсірген автор 
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3ПУЛЬС ОТРАСЛИ

К НАСТОЯЩЕМУ ВРЕМЕНИ В РАМ-
КАХ «ЦИФРОВОЙ ТРАНСФОРМА-
ЦИИ» 99% ВСЕХ ПЕРЕВОЗОЧНЫХ 
ДОКУМЕНТОВ ОФОРМЛЯЕТСЯ В 

ЭЛЕКТРОННОМ ВИДЕ В СИСТЕМЕ АСУ 
ДКР, НАЛАЖЕНО ОФОРМЛЕНИЕ ПО БЕЗ-
БУМАЖНОЙ ТЕХНОЛОГИИ ПЕРЕВОЗОЧ-
НЫХ ДОКУМЕНТОВ В ЭКСПОРТНОМ И 
ИМПОРТНОМ СООБЩЕНИИ С РФ И Т.П.

АКТУАЛЬНО

Приветствуя участников, директор по управ-
лению персоналом АО «НК «ҚТЖ» Тамила Ми-
кулич ознакомила их с основными темами он-
лайн-встречи, подчеркнув, что перспективная 
молодежь компании в лице победителей проекта 
«100 молодых лиц КТЖ» и конкурса «Проект-ме-
неджмент» одними из первых узнают о проектах 
и планах компании. 

– Мы уверены, что вы сможете получить от-
веты на вопросы, которые актуальны для всех 
регионов, – добавила она.

Свое выступление директор филиала АО «НК 
«КТЖ» – «Центр трансформации бизнеса» Серик 
Кандыкбаев начал с текущих результатов и дости-
жений программы «Цифровая трансформация». 

– В первом квартале от реализации проектов 
программы мы получили финансовые выгоды 
в размере 5 миллиардов тенге, до конца года 
планируем увеличить этот показатель до 13–14 
миллиардов, – сообщил он.

К настоящему времени в рамках «Цифровой 
трансформации» 99% всех перевозочных до-
кументов оформляется в электронном виде в 
системе АСУ ДКР, налажено оформление по без-
бумажной технологии перевозочных документов 
в экспортном и импортном сообщении с РФ. 
Запущено мобильное приложение по регистра-
ции «Опасных условий», «Опасных действий», 
«Остановки работ» и происшествий без послед-
ствий, а также модуль «Минутки безопасности», 
тестовую эксплуатацию проходит интегрирован-
ная система производственной безопасности, 
разработаны тарифные калькуляторы для АО 
«Қазтеміртранс» и АО «KTZ Express», а также тех-
нические задания на автоматизацию процессов 
«Экологическая безопасность» и «Внутренний 
контроль» и многое другое.

Подробнее Серик Кандыкбаев остановился 
на проектах и мероприятиях, находящихся на 
стадии реализации. Так, до конца нынешнего 
года планируется полностью завершить раз-
работку мобильного приложения «Внедрение 
ИТ-решений в области безопасности и охра-
ны труда, промышленности и экологической 
безопасности в АО «НК «ҚТЖ», дополнив его 
модулями «Управление ЧС» и «Аттестация про-
изводственных объектов».

– Проект не имеет аналогов в портфельных 
компаниях АО «Самрук-Қазына». Также он по-
лучил высокую оценку наших коллег из ОАО 
«Российские железные дороги», – сообщил Серик 
Кандыкбаев. – С помощью данного мобильного 
приложения выявлено более 3 700 нарушений в 
части обеспечения безопасности и охраны труда. 
Исходя из этих данных, уже можно делать выво-
ды о наиболее опасных видах работ и наиболее 
ответственных подразделениях компании. 

Сегодня в приложении зарегистрировано свы-
ше 60 тысяч работников АО «НК «ҚТЖ», или 49% 
от общего количества.

Внедрение до 2023 года еще одного прорыв-
ного проекта – «Центр управления движением 
поездов» – обеспечит переход на двухуровневое 
управление перевозочным процессом, позволит 
увеличить маршрутную скорость транзитных 
поездов, а также гарантийные плечи локомоти-
вов и вагонов, сократить диспетчерские круги, 
оптимизировать отделения грузовых перевозок 
и количество задействованных работников. 

В 2020 году будет открыт опытный полигон – 
Центр управления движением поездов и инфра-
структурой Западного региона в городе Актобе. 

– Его создание позволит нам усилить позиции 
в части автоматизации и безопасности движе-
ния, – уверен Серик Кандыкбаев.

В ходе инфосессии директор филиала АО «НК 
«КТЖ» – «Центр трансформации бизнеса» пре-
зентовал также две новые инициативы – «Пред-
проектное исследование по созданию цифрового 
коридора в рамках ТМТМ» и «Создание и вне-
дрение целевой модели управления железнодо-
рожным транспортом в конкурентной среде». 

– В рамках цифровой трансформации мы ори-
ентируемся на проекты, влияющие на фундамен-
тальные изменения компании в целом, увели-
чение доходов, работу с клиентами, повышение 
эффективности, – заключил Серик Кандыкбаев.

ВНИМАНИЕ – КАДРАМ
Директор филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Центр 

оценки и развития персонала железнодорожно-
го транспорта» Сергей Хо и главный менеджер 
департамента управления человеческими ре-
сурсами АО «НК «ҚТЖ» Саян Сыздыков в своих 
выступлениях рассказали о реструктуризации 
трудовых ресурсов и прогрессе Программы ран-
него выхода на пенсию.

Так, Сергей Хо подчеркнул, что оптимизация 
не есть сокращение, ведь в большинстве слу-
чаев сокращение штатных единиц не касается 
реальных работников. По его мнению, основной 
посыл оптимизации численности – оптимизация 
ради эффективности. 

– В работе с персоналом мы придерживаем-
ся двух принципов: защищать интересы ком-
пании и интересы работников. Мы поставили 
цель – создать систему по работе с персоналом, 
которая бы обеспечивала справедливый, цент-
рализованный и максимально единообразный 
подход к изменению трудовых отношений, – 
сказал Сергей Хо. 

Он добавил, что проектной методологией 
предусмотрено создание комиссий по реструк-
туризации трудовых ресурсов с участием пред-
ставителей профсоюзов для проведения персо-
нальной работы с каждым высвобождаемым 
сотрудником.

Разработана программа по социально ответ-
ственному высвобождению работников, утвер-
ждены компенсационный пакет (в пилотном 
режиме) и минимальный перечень предлагае-
мых пакетов при высвобождении.

– В июле мы завершим разработку универ-
сального пакета, который ложился бы на любые 
запросы персонала в связи с оптимизацией ра-
бочих мест, с вовлечением всех заинтересован-
ных сторон. Основной фокус – на обеспечение 
занятости. Работнику будет предоставлен пакет 
предложений, в котором он волен выбирать тот 
или иной путь, – проинформировал Сергей Хо. 

Программой реструктуризации предусмотре-
но обеспечение занятости работников – трудо-
устройство внутри компании и на рынке, пе-
реобучение, переезд на другое место работы с 
возмещением всех затрат, заключение договора 
ГПХ, а также сохранение заработной платы при 
переводе на нижеоплачиваемую должность. 

Сергей Хо подчеркнул, что среди работников 
предпенсионного возраста особенно востре-

ВАЖНЫЕ ВОПРОСЫ – ОНЛАЙН
Подходы по выстраиванию внутренних коммуникаций в АО «НК «ҚТЖ», реализацию про-
екта по реструктуризации трудовых ресурсов и программы «Цифровая трансформация» 
обсудили в ходе онлайн-инфосессии с представителями профсоюза, совета ветеранов 
и молодежи группы компаний АО «НК «ҚТЖ».

Любовь РОВБА бована Программа раннего выхода на пенсию, 
принятая в АО «НК «ҚТЖ» в 2019 году. 

– Она пользуется спросом в силу того, что про-
изводственный персонал работает в тяжелых 
условиях труда, и теперь сотрудники получили 
возможность досрочно выйти на пенсию за пять 
и менее лет до достижения пенсионного возра-
ста, сохранив при этом значительную часть от 
тарифной ставки оклада. 

Более подробно об условиях этой популярной 
программы рассказал Саян Сыздыков.

– Программа направлена на материальную и 
социальную поддержку работников предпенси-
онного возраста, которые остаются без дохода, а 
также для безболезненной оптимизации персо-
нала за счет добровольного раннего выхода на 
пенсию, – подчеркнул он. – С начала ее реали-
зации по группе компаний высвобождены 412 
сотрудников.

Решение по высвобождению работников по 
программе принимает комиссия на уровне цен-
трального аппарата ҚТЖ. Денежное пособие в 
размере от 70 до 200 тысяч тенге сотрудник будет 
получать ежемесячно, начиная с момента рас-
торжения трудового договора и до достижения 
им пенсионного возраста. Предусмотрена также 
возможность единовременной выплаты. 

В ФОРМАТЕ ДИАЛОГА
Об основных темах, которые охватывает Кон-

цепция по выстраиванию внутренних комму-
никаций в АО «НК «ҚТЖ» 2020 года, проинфор-
мировала директор по управлению персоналом 
Тамила Микулич. 

– Дискуссии возникают там, где имеется не-
достаток информации. Концепция призвана 
наладить внутренние коммуникации между 
руководством и работниками, – отметила она. – 
Обеспечить осведомленность работников по той 
или иной теме – это ответственность руководи-
теля. Со стороны работников важно понимание 
и принятие реального положения дел компании, 
необходимости внедряемых инициатив, а так-
же повышение лояльности к управленческим 
решениям.

В своем докладе Тамила Микулич обозначила 
актуальные темы, которым необходимо уделить 
особое внимание в нынешнем году.

Среди них – повышение операционной эффек-
тивности компании, внедрение современных 
инновационных инструментов для автомати-
зации процессов, минимизация непрофильной 
деятельности, эффективное управление долгом, 
совершенствование тарифного регулирования, 
нулевая терпимость к коррупции, изменения 
организационно-правовых форм некоторых до-
черних организаций.

При этом важная роль отводится созданию 
безопасных и благоприятных условий труда.

– Мы несем ответственность за жизнь и здоро-
вье работников – это главный приоритет, ведь 
наша ошибка может иметь очень высокую цену. 
Руководители не должны допускать ситуаций, 
которые не обеспечивают нормальные условия 
труда, – обратилась к участникам директор по 
управлению персоналом.

Тамила Микулич также акцентировала внима-
ние на развитии корпоративного волонтерства.

– Текущий год объявлен Главой государства 
Годом волонтерства, и мы поставили перед собой 
амбициозную цель – совершить в течение года 
2020 БЛАГОродныхдел. С гордостью могу отме-
тить, что годовой план был выполнен за полгода 
– вместо 2020 добрый дел нашими работниками 
сделано более 2500 и на этом мы остановимся. 
ҚТЖ – очень социально активная компания, и 
каждый руководитель должен поддерживать ини-
циативы в рамках волонтерства, – заключила она.

В связи с отменой проведения технических занятий в реальном 
режиме работники Акмолинского отделения грузовых перевозок 
получают знания  посредством дистанционного обучения. 

Руководство филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Акмолин-
ское отделение ГП» уделяет особое внимание проведению и организа-
ции технического обучения работников в период карантина в связи 
с пандемией  Covid-19. 

– Для нас очень важно не упустить из фокуса качество проведения 
технического обучения в нашем отделении на фоне резонансного 
карантинного периода. Мы осознаем, что залогом и гарантом безопас-
ной и качественной работы железнодорожного транспорта является 
высокая квалификация и профессиональная компетентность наших 
работников, что достигается путем постоянного обучения и изучения 
новых методов и приемов труда на технических занятиях, – отмечает 
главный инженер Акмолинского отделения ГП Сайран Баржаксин.

На станциях и предприятиях обеспечено удаленное проведение 
технических занятий путем использования бесплатных мобильных 
приложений для организации конференц-связи, при этом обеспечен 
максимально возможный охват работников (90%),  имеющих смарт-
фоны. При отсутствии у железнодорожников смартфонов им выдаются 
конспекты согласно темам занятий.

На линейном уровне каждый работник имеет возможность кругло-
суточного удаленного доступа к необходимой литературе и норма-
тивно-технической документации для изучения путем сканирования 
QR-кода, которые размещены на всех рабочих местах.

Для удобства работников занятия  проводятся посредством современных 
мессенджеров и социальных сетей. В чатах распространяется ссылка на 
ресурс, где имеется достаточно объемное количество НТД, необходимых 
и полезных для специалистов разных должностей. Благодаря данной 
ссылке у сотрудников имеется возможность получить доступ к электрон-
ной библиотеке без посещения технических кабинетов и рабочих мест.

Кроме обучения работников, занятых на рабочих профессиях, 
уделено внимание повышению квалификации путем проведения 
онлайн-обучения для молодых руководителей линейного уровня и 
инженерно-технических работников.

Надежда НОВИЦКАЯ, Кокшетау

Нынешним летом работники ТОО «Темиржолсу-Костанай» 
планируют провести ряд ремонтных работ на своих сетях.

По словам директора ТОО «Темиржолсу-Костанай» Бексултана 
Шакирова, планируется провести замену участка водопровода на 
одном из участков трубы на станции Костанай общей протяжен-
ностью 400 метров. 

Здесь же, на станции Костанай, будет приобретен и установлен 
насос новой марки, что позволит более быстро и качественно от-
качивать воду. Еще один вид работ, который предстоит произвести 
этим летом на станции Костанай, – разработка проектно-сметной 
документации на капитальный ремонт магистрально-распредели-
тельного водопровода, расположенного вдоль улицы Перонной.  

В числе прочих ремонтных работ нынешнего лета будет произведено 
устройство ограждения скважины на станции Арыстансор. Аналогичное 
ограждение будет устроено у водонапорной башни этой же станции. А 
также  нынешним летом силами работников предприятия «Темиржолсу-
Костанай»  на станции Арыстансор будет произведена замена дымовой 
трубы на котельной. Кроме того, работники предприятия заменят и 
дымовую трубу на котельной на станции Пресногорьковская.

– Конечно, в нынешнем году объем ремонтных работ несколько 
меньше, чем в прошлом, – говорит Бексултан Шакиров. – Но в лю-
бом случае мы не стоим на месте. И производимые нынче работы 
сделают водоснабжение бесперебойным, что особенно важно в 
зимний период. Да и сама вода станет чище, качественнее. Ведь мы 
снабжаем водой не только население близлежащих улиц, но и многие 
организации, железнодорожные предприятия, а также производим 
экипировку (заправку водой) пассажирских поездов.  

Ремонтные работы на данных объектах уже начались и будут 
проводиться до осени.

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

ВОДА БУДЕТ ВКУСНЕЕ

На станциях Топар и Карабас Карагандинского региона по 
программе «Дорожная карта-2020» пройдет ремонт тепловых 
и водопроводных сетей. 

На сегодняшний день в Абайском районе реализуется 42 проекта, 
которые осуществляются  по четырем основным направлениям: 
реконструкция и ремонты социально-культурных объектов, объ-
ектов жилищно-коммунального хозяйства, дорожно-транспортной 
инфраструктуры и благоустройство населенных пунктов.

Как известно, в начале XXI века в районе закрылось несколько шахт 
и ряд градообразующих промышленных предприятий. Все это при-
вело к сокращению численности населения. В связи с возникшими 
проблемами властями были приняты меры по благоустройству мест 
отдыха, дворовых территорий  в целях улучшения жизни людей. 

В настоящее время на станции Топар проживает около 10 тысяч человек, 
а на станции Карабас, расположенной в 7 километрах к юго-востоку от 
районного центра – города Абай, насчитывается около 2,5 тысячи человек.   

Как сообщили в акимате Абайского района, всего создано более 
340 рабочих мест, в ближайшее время запланирован ремонт кор-
пусов центральных больниц. 

По словам начальника станции Топар Каскырбая Смакова, желез-
нодорожники с воодушевлением восприняли новость о благоустрой-
стве по программе «Дорожная карта-2020». С их слов, подобного рода 
реконструкции заметно улучшат их повседневную жизнь. 

Светлана МОГАЙ, Караганда
 Фото автора

БЛАГОУСТРОЙСТВО 
ПО ДОРОЖНОЙ КАРТЕ

Центральный Совет ОО  «Казахстанский отраслевой профессиональ-
ный союз работников железнодорожного, автомобильного, воздушного 
и водного транспорта»  выражает  глубокое  и  искреннее  соболезно-
вание  Сабарову Рафаилу Рашидовичу – председателю Павлодарского 
филиала Профсоюза, в связи с безвременной кончиной его матери 

Сабаровой Таслимы Мазгутовны.

Центральный Совет ОО  «Казахстанский отраслевой професси-
ональный союз работников железнодорожного, автомобильного, 
воздушного и водного транспорта»  выражает  глубокое  и  искреннее  
соболезнование  родным и близким по поводу безвременной кончины 

Саргалиевой Женисгуль Рахметуллаевны 
– главного бухгалтера филиала Профсоюза «Астана».

«Қазақстандық салалық теміржол, автомобиль, әуе және су көлігі 
қызметкерлерінің кәсіби одағы» қоғамдық бірлестігінің Орталық 
Кеңесі  Теміржол көлігінің ардагері 

Рыспеков Құдайберген Рыспекұлының 
қайтыс болуына байланысты туған-туыстарына қайғысына 
ортақтасып, көңіл айтады.

ЗАЛОГ КАЧЕСТВЕННОЙ РАБОТЫ

БЕЗОПАСНОСТЬ

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

Комиссией проверено соответствие 
содержания технических средств, вы-
полнение технологических процессов 
эксплуатации и ремонта локомоти-
вов и вагонов, согласно требованиям 
нормативно-технической документа-
ции (НТД), наличие, актуальность, 
соблюдение порядка ведения и со-
держания НТД, исполнение норма-
тивов личного участия и должност-
ных инструкций, направленных на 
обеспечение безаварийной работы.

Осуществлен мониторинг эф-
фективности принимаемых мер по 
содержанию технических средств, 
исполнению принятых решений и на-
меченных мероприятий по устране-
нию выявленных ранее недостатков. 

В ходе ревизии использованы та-
кие методы, как интервью, устный 
опрос работников на знание НТД, 
ТРА, технологических процессов и 
должностных инструкций, визуаль-
ное наблюдение, обзор представлен-
ной документации и записей. 

С момента проведения последней 

ревизии (с 25 мая 2018 года по 15 
июня 2020 года) предприятиями 
филиала АО «ҚТЖ – Грузовые пере-
возки» – «Алматинское отделение 
ГП» допущено 29 случаев нарушений 
безопасности движения и 19 случаев 
нарушений по Алматинскому отделе-
нию магистральной сети. 

– Стабильность отрасли во многом 
определяется работой отделения 
перевозок, магистральной сети, со-
хранением дееспособности, эффек-

тивности и надежности перевозок, 
обеспечением потребности эконо-
мики в грузовых и пассажирских пе-
ревозках, и вопросы безопасности 
движения должны быть главным 
приоритетом на железной дороге, – 
отметил директор департамента без-
опасности движения Марат Шакенов

По мнению ревизорского аппарата 
ЦРБ, необходимо повысить роль на-
чальников станций в части качества 
проведения Дня начальника станции, 

ДЕЙСТВЕННЫЙ СТИМУЛ
В Алматинском регионе проведена ревизия под руководством дирек-
тора департамента безопасности движения АО «НК «ҚТЖ» Марата 
Шакенова по обеспечению безопасности движения поездов и орга-
низации профилактической работы на предприятиях Алматинского 
отделения грузовых перевозок и магистральной сети.

оформления протоколов, комиссион-
ных месячных осмотров, осуществле-
ния контроля над своевременным 
устранением выявленных отступле-
ний, в случае несвоевременного устра-
нения направлять служебные пись-
ма в соответствующие структурные 
подразделения. В локомотивном хо-
зяйстве проводить профилактические 
меры с локомотивными бригадами по 
недопущению случаев проездов запре-
щающего сигнала, при проведении 
контрольно-инструкторских поездок 
и внезапных контрольных проверок 
обращать внимание на выполнение 
локомотивными бригадами регла-
мента переговоров, режима ведения 
поезда и управления автотормозами. 

На предприятиях магистральной 
сети было рекомендовано обеспечить 
качественный подбор и расстановку 
кадров, создание условий для профес-
сионального роста каждого работни-
ка, связанного с движением поездов. 
При подборе и расстановке кадров на 
предприятиях необходимо опираться 
на квалификационные требования, 
предъявляемые к работникам, а так-
же наличие у них профессиональных 
качеств. 

Ревизорская проверка аппарата 
ЦРБ прошла в регионе с объективной 
оценкой, продуктивно и действенно в 
формате деловой активности.

Все указанные недостатки и по-
грешности на местах устраняются, 
коллективы Алматинского региона 
прилагают максимум усилий для 
обеспечения безопасности движения 
поездов, а ревизия стала хорошим сти-
мулом для результативной работы.

Фото автора
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4 ӘЛЕУМЕТ

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

КАНАТБАЕВА ТАЛГАТА АПТИЖАПБАРОВИЧА – директора депар-
тамента технической политики и регулирования АО «НК «ҚТЖ» 
(1 июля); 

СЕМБИНА ЖАНБОЛАТА КУАНЫШОВИЧА – начальника Балхаш-
ского вагонного депо филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» –                           
«Карагандинское отделение ГП» (1 июля);

КАСЫМБЕКОВА БОЛАТА УСЕРБАЕВИЧА – начальника Шымкент-
ской дистанции сигнализации и связи филиала АО «НК «ҚТЖ»  – 
«Шымкентское отделение магистральной сети» (2 июля);

ЮНУСОВА МАКСАТА АНАФИЯЕВИЧА – заместителя директора  
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Луговское рельсосварочное предприятие» 
(2 июля);

САМАЛИКОВА АБЗАЛА-СЕНБИ ИЗБАСАРОВИЧА – начальника              
Макатского локомотивного депо филиала АО «КТЖ – Грузовые пе-
ревозки» – «Атырауское отделение ГП» (2 июля). 

П о з д р а в л я е м !
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ЗАҢДЫ ТҰЛҒАЛАР  
үшін индекс – 15358      
қала бойынша баға 
–  4657,60 теңге       
облыс бойынша баға 
– 4881,20 теңге

ЖЕКЕ ТҰЛҒАЛАР  
үшін индекс – 65358         
қала бойынша баға 
– 3811,60 теңге      
облыс бойынша баға 
– 4035,20 теңге

ЖЕҢІЛДІК 
АЛАТЫНДАР  ҮШІН 
индекс – 55358         
қала бойынша баға – 
3691,60  теңге     
облыс бойынша баға  
– 3915,20 теңге

ГАЗЕТКЕ  «ҚАЗПОШТА»  АҚ БӨЛІМШЕЛЕРІ АРҚЫЛЫ ЖАЗЫЛУҒА БОЛАДЫ:

2020 ЖЫЛҒА ЖАЗЫЛУ

ТУРКСИБУ – 90 ЛЕТ

БӘРЕКЕЛДІ!

ЛИСТАЯ СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ
Перелистывая номера газеты старых лет, убеждаешься, что черно-
белые фотографии на пожелтевших страницах о многом могут расска-
зать. Например, о том, кто стоял у истоков сооружения Туркестано-
Сибирской магистрали, которая была и остается непревзойденным 
свидетельством героизма работников железнодорожного транспорта.

Артериями жизни называют у 
нас железнодорожный транспорт. 
На карте извилистыми линиями тя-
нутся обозначения путей сообщения. 
Станции Жамбыл, Жанатас, Каратау, 
Шу, Отар, Луговая – всем им дал им-
пульс к жизни знаменитый Турксиб, 
соединивший кратчайшим путем 
богатую хлебом, лесом и углем Си-
бирь с хлопководческими районами 
Южного Казахстана и Средней Азии.

На фото – Турар Рыскулов, который 
принимал непосредственное учас-
тие в возведении железнодорожной 
линии. Он не был кабинетным ра-
ботником и постоянно находился в 
гуще событий. Как зампредседателя 
Совнаркома РСФСР и председатель 
Комитета содействия строительству 
Турксиба, неоднократно выезжал в 
командировки в различные районы 
строительства магистрали. Высту-
пая на собраниях, подчеркивал, что 
Турксиб – это кузница национальных 
кадров. Турар Рыскулов призывал сво-
их сородичей влиться в ряды желез-
нодорожного пролетариата, учиться 
и жить по-новому. Он сумел убедить 
многих коренных жителей идти на 
Турксиб. Сначала их было две тысячи, 
потом – около пяти, а к концу стройки 

уже насчитывалось не менее 15 тысяч 
рабочих.  Нелегко они отрывались от 
старых обычаев, меняли образ жиз-
ни, становились членами профсоюза. 
Досрочное завершение строительства 
Турксиба стало победой строителей, 
инженеров и техников. За два дня до 
1 мая, на 17 месяцев раньше срока, 
была осуществлена смычка Северного 
и Южного участков Турксиба. Турар 
Рыскулов вручил ордена героям тру-
да. Их было немного – 10 человек из 
50-тысячной армии Турксиба. Всего 
10, но каких! Все они вошли в исто-
рию. Это Ахметжан Маженов, Жума-
гул Балгаев, Александр Гнусарев, Иван 
Бубчиков, Владимир Шатов и другие. 

На Северном и Южном участках 
в укреплении дружбы народов по-

могали и журналисты. В своем пер-
вом выступлении на губисполкоме                                                                         
Владимир Шатов заявил: «Огром-
ную помощь в нашей работе мы 
ожидаем от печати… Нужно, чтобы 
общественность была правильно и 
своевременно информирована обо 
всех наших мероприятиях». О чем 
писала газета в те далекие годы? 
Нельзя недооценить Турксиб, были 
образованы ячейки партии, кото-
рые проводили большую работу 
по укреплению роли печати того 
времени. Газеты «Джетысуйская 
искра», «Рельсы гудят», « Турксиб» 
писали о делах и людях великой 
стройки, и в каждой строчке слы-
шалось дыхание времени. Журна-
листы поднимали очень острые 

темы. Время не знало компро-
миссов. Одно из интервью с заве-
дующим отдела здравоохранения 
Турксиба – доктором Дмитриеви-
чем содержало реальную картину 
быта строителей:

«В Чокпаре при 35-градусном мо-
розе рабочие продолжают жить в 
юртах. Почему не переселили их в 
барак? Водоснабжение до сих пор не 
налажено. До сих пор никак нельзя 
добиться удовлетворительного со-
стояния в поселках, находящихся 
в непосредственном соседстве с 
Турксибом».

Журналисты не подвели, обо всех 
событиях писали по горячим следам, 
освещая значимые этапы строи-
тельства, жизнь и быт участников 
стройки.  Перелистывая пожелтев-
шие страницы, где в каждом номе-
ре бьется пульс народной стройки, 
ощущаешь, как преобразовалась 
жизнь кочевников, поднималась их 
культура, крепли основы братской 
дружбы между разными народами, 
а журналисты «Турксиба» выступали 
мощным авангардом отраслевой пе-
чати – ровесницы Турксиба.

Фото из архива

СОЦИУМ

– Мы популяризуем профессию железнодорожника. Благодаря труду работ-
ников стальной магистрали ходят поезда, отправляются грузы, строятся пути, 
содержится инфраструктура и эксплуатируется подвижной состав, – говорит 
автор проекта – первый заместитель директора филиала Ерлан Бурхутов. – Как 
руководитель, я тоже понимаю, что ценить и восхищаться талантами своей 
команды является большой добродетелью. Поэтому мы публикуем посты, 
описывающие биографию, опыт работы и достижения железнодорожников. 
С недавнего времени мы поменяли формат, и сами работники в коротком 
одноминутном видеосюжете делятся своими историями.

В публикациях освещаются такие темы, как «Герои нашего времени», «Мо-
лодым – везде у нас дорога», «Образцовые кадры нашего филиала», «Новые 
направления в работе», «Теневые труженики», «Будущее нашей компании», 
«Машинист – профессия престижная», «Будущие управленцы», «Труд моло-
дежи – гарантия безопасности», и другие. 

По многочисленным положительным комментариям подписчиков страниц 
Ерлана Бурхутова в Facebook и Instagram видно, что эти истории находят 
отклик у всех – и тех, кто читает, и тех, кому они посвящены. 

– В современном мире благодаря «Человеку труда» достигается прогресс 
производства, меняется процесс и техника, развивается культура. Как гово-
рил Леонардо да Винчи: «Слава в руках труда», сегодня благодаря цифровым 
технологиям мы меняем мир, а мир меняет нас, – подытожил автор проекта.

 Улан ОРАЗ

ВНИМАНИЕ – ЧЕЛОВЕКУ ТРУДА
В Мангистауском отделении грузовых перевозок уже второй год через 

социальные сети активно освещается тема «Человека труда». С недавне-
го времени эта работа ведется в новом формате – работники железной 
дороги сами рассказывают о себе, выборе и важности профессии. 

Ерен еңбегімен ерекшеленген теміржолшы 1966 жылы Еңбек Қызыл 
Ту орденімен марапатталып, 1971 жылы СССР Құрметті теміржолшы-
сы атанады. Ал 1976 жылы СССР Жоғарғы Кеңесі Президиумының 
Жарлығымен Социалистік Еңбек Ері атағы беріліп, Ленин ордені 
омырауына қоса тағылады. 1991 жыл ел тәуелсіздік алған соң, өмірден 
өтіп кетсе де даңқты теміржолшыға Қазақстанның Құрметті теміржол-
шысы атағы да беріледі. Бүгінде Мақаттағы №26 мектепке, Восточ-
ное ауылына, Мақаттағы көшеге, жол дистанциясындағы өндірістік 
телімге Еңбек Ерінің есімі берілген. «ҚТЖ» ҰК» АҚ Бас директорының 
орынбасары А.Исмухамбетовтың 2018 жылдың 17 тамызындағы 
№447 хаттамасымен Мақат локомотив пайдалану депосының № 
9269 тепловозына Социалистік Еңбек Ері Латип Шахатовтың есімін 
беру жөнінде қаулы қабылданған.

Латип аға жары Саржан апамен екеуі 4 ұл, 3 қыз тәрбиелеп өсірген.
Бала күнінен еңбекке баулып өскен ұл-қыздарының бәрі де ата-

анасының жолын қуып, теміржолшы мамандығын таңдады. Бүгінде 
бәрі – осы саланың білікті мамандары. Үлкен қызы Бәтима – Мақат 
жол дистанциясында, одан кейінгі Айман – Ақтөбе станциясында ин-
женер. Ұлдан үлкені Ізім – Атырау жол дистанциясына қарасты Мақат 
бөлімінде жол шебері. Темір мен Бекболат – машинист көмекшісі 
болса, Болат – жол шебері. 

Еңбек Ерінің ұрпағы болу қандай? Даңқты теміржолшының ұлы Ізімді 
әңгімеге тартқан едік. «Әкеміз небәрі 51 жасында дүниеден озды. Біз ол 
кезде тым жаспыз, шиеттей бала-шағаны өсіріп жеткізу анамызға қандай 
күш болғанын бала да болсақ біз жақсы сезіндік. 7 бала бір-бірімізді 
бағып өстік, үлкендеріміз кішіге қамқор болдық. Анамыз Саржан жол 
монтері болып жұмыс істейді, күндіз-түні жұмыста. Жеті баланы жетіл-
діру оңай ма? Атақты Еңбек Ерінің бала-шағасы, жесірі екен деп ешкім 
жеңілдік жасаған жоқ. Сонда да анамыз бізді қанаттыға қақтырмады, 
тұмсықтыға шоқыттырмады, жұрт қатарлы күн кештік. «Еңбек бәрін 
жеңбек» дегендей, еңбек етудің арқасында адам болдық. Әкеміз дүние 
салғанда, ең кішіміз Бекболат 1 жаста еді. Бүгінде ол да қырықтың 
қырқасына шыққан азамат. Бәріміз өсіп-жетілдік, анамызға көмекші, 
қолғанат болдық, еңбекке араластық. Бір өкінішіміз, сөйткен анамыз да 
біздің қызығымызды көріп ұзақ жүрмеді, 2009 жылы 69 жасында дүние 
салды», – дейді Батырдың ұлы.

Ізімнің үйінде төрде Латип ағаның портреті, ана мен әке бірге түскен 
суреті ілулі тұр. Бүгінгі күні Латип аға мен Саржан ападан 20-дан астам 
немере-жиен, шөберелер өрбіп, жапырағы жайылған үлкен әулет.  Еңбек 
Ерінің ұрпағы болу қандай деген сауалымызға Ізім ойланып жауап берді.

«Әрине, әкеміздің есімі ұмытылмай, ел аузында жүргені – бізге, 
балаларына  мақтаныш. Өзі көрмеген немерелеріне айтып отырамыз. 
Бірақ, «ата даңқымен қыз өтеді, мата даңқымен бөз өтеді» деген мақал 
бұл жерге жүрмейді. Біз бәріміз өз маңдай тер, табан ақымызбен 
еңбектеніп теміржолшы болдық, себебі «ұяда не көрсе, ұшқанда соны 
іледі» демекші, әке-шешемізден көргеніміз сол кәсіп емес пе?!» деді 
теміржолшы Ізім Латипұлы.

Суретті түсірген автор

Қосұйым МҰҚАШЕВ, 
Атырау

ӘУЛЕТ

ЕҢБЕК ЕРІНІҢ ҰРПАҒЫ 
Социалистік Еңбек Ері, Құрметті теміржолшы Латип 

Озғанбайұлы Шахатовтың есімі өлке теміржолшыларына кеңінен 
таныс. 15 жасынан еңбекке араласып, темір жолда жол жөндеуші 
болып бастап, одан кейін Мақат станциясында жол бригадирі, 
жол шебері, аға шебер қызметтерін абыроймен атқарған темір-
жолшы небәрі 51 жыл жасап, осы ғұмырында ең биік абырой-
атақтың бәріне қол жеткізіп үлгерді.

«ҚТЖ» ҰК» АҚ  Түркістан-Сібір магистралінің 90 жылдық мерей-
тойына арналған фотобайқау жариялады.

Байқаудың мақсаты – Қазақстан темір жолдарының тарихы мен 
дамуын фотосуреттер арқылы көрсету, ардагерлердің саланың дамуы-
на қосқан үлесін паш ету, сондай-ақ, ұрпақтар байланысы мен болат 
магистральдің даңқын асқақтататын игі дәстүрлер туралы айту.

Компанияның корпоративтік сайтының «Фотогалерея» 
бөлімінде келесі сілтеме бойынша: https://www.railways.kz/articles/
other/fotogallereya_turksib Түрксіб тарихымен байланысты өткен 
жылдардың фотосуреттері орналастырылған. Байқауға қатысу 
үшін Сіз осындай ретро-суреттерде бейнеленген объектілердің за-
манауи фотосуреттерін ұсынуыңыз керек.

Конкурстың шарттарымен толығырақ беттің төменгі жағында 
бекітілген материалдар арқылы танысуға болады.

Байқау 2020 жылдың 15 шілдесіне дейін  жалғасады. 
Фотобайқауға қатысуға асығыңыз! Ол  үшін суреттерді  <ktzh_

pressa@mail.ru> сайтына жіберіңіз де бағалы сыйлық ұтып алыңыз!   

НАЗАР АУДАРЫҢЫЗ!

«ТҮРКСІБ: ӨТКЕНІ МЕН БҮГІНІ» 
фотобайқауына қатысыңыз! 
          

Алайда, індеттің беті әлі қайта қойған жоқ. 
Мамандардың пікірінше, оқушылар күзде де 
қашықтан оқуы әбден мүмкін. Сондықтан әр отбасы 
осы бастан қамдануға кірісіп кеткен. Ал әлеуметтік 
жағдайы төмен көпбалалы және мүгедек балалары 
бар отбасыларға қолдау көрсетіп, шама-шарқынша 
көмек беретін азаматтардың бары қуантады. 

Кеше Алматы-1 теміржол вокзалының жүк-
багаж бөлімшесінде қолданыстан шыққан ескі 
компьютерлерді «CompForChildren» жекемен-
шік қорына табыстады. Қор мамандары олар-
ды жөндеп, қажетке жарайтындарын іріктеп, 
жағдайы төмен отбасыларға таратады.

 «Қазақстан темір жолы» АҚ ҰК – Бас есеп-
теу орталығының жетекші инженері Джухан 
Қадырова: «Біздің филиал қорға есептен шыққан 
компьютерлердің үлкен партиясын берді. Олар 

өндірістегі жұмыс үшін қуаты әлсіз болғанымен, 
мектеп оқушылары үшін қолданысқа әбден жа-
райды. Істен шыққандарын жөндейді. Осылай, 
әлеуметтік жағдайы төмен отбасылар үшін аз да 
болса көмек жасағымыз келді» дейді. 

«CompForChildren» жекеменшік қорының 
өкілі Равиль Насифуллин өз сөзінде «Қазақстан 
темір жолы» ұлттық компаниясына  алғысын 
білдіре келе: «Қыркүйек айынан бері осындай 
компьютерлерді жөндеп, бірнеше оқушысы 
бар отбасыларға табыстаудамыз.  Бұл өзімнің 
жеке   бастамаммен жүзеге асып келеді. Бұған 
дейін Алматы қаласындағы көпбалалы және 
мүгедек баласы бар бірталай отбасын қуантқан 
едік. Сондықтан «Қазақстан темір жолы» 
ұлттық компаниясының  біздің қайырымдылық 
жұмысымызды қолдап, міне, тағы да қыруар тех-
никаны жеткізіп бергеніне ризамыз. Біз мұны 
іріктеп, іске асатынын жөндеп, жамап-жасқап, 
енді аймақтарға, Тараз, Шымкент қаласындағы 

мұқтаж отбасыларға жеткіземіз деп жоспарлап 
отырмыз. Себебі, алдағы жаңа оқу жылында 
оқушылар қашықтан оқып қалса, бұл әбден ке-
рек» деді. 

Сондай-ақ, осы қайырымдылық істің басы-
қасынан табылған жастар –  Алматы жүк тасы-
малы бөлімшесінің қызметкері Диас Байғонысов 
пен Алматы магистральдық желі бөлімшесінің 
қызметкері Айгүл Дүненбаеваның айтуынша, Во-
лонтерлар жылы болып жарияланған 2020 жылы 
қайырымдылық жасаудан теміржолшылар қалыс 
қалып жатқан жоқ.  Бүгінгі шара – соның бір парасы.   

Адам өміріндегі ең игі істердің бірі – мұқтаж жан-
дарға қамқорлық жасау. Әр адам қайырымдылық 
жасау арқылы жақсылыққа біртабан қадам баса-
ды. Қайырымдылық жасау – қаржылай көмек беру 
ғана емес, оны сөзбен де, іспен де, басқа жолдар-
мен де көрсетуге болатынын теміржолшылар тағы 
бір игілікті істерімен дәлелдеді.   

Суретті түсірген автор

БӘРІ ДЕ БАЛАЛАР ҮШІН...
Әлем халқын әбігерге салған індет елімізге де салқынын 
тигізбей қоймады. Бұл білім беру саласына да кері әсер 
етті. Қазақстан мектептері бұрын-соңды болмаған қашықтан 
оқыту жүйесіне көшті. Әрине, тәжірибенің жоқтығы, көптеген 
отбасының компьютер, интернет желісімен қамтамасыз етіл-
мегені – өз алдына бөлек мәселе. 

Жігер ӘШІМ, 
Алматы
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